
 

 

Zápis č. 8/2023 ze dne 5. 9. 2023 

z jednání Komise pro bezbariérovou Prahu 1  

Rady městské části Praha 1 

 

Datum a místo jednání: 5. 9. 2023 v 16.00 hod., Klub seniorů Haštalka, Haštalská 792/7, Praha 1  

 

Přítomni: E. Rónová (předsedkyně komise), T. Zbořil (místopředseda komise),  A. Ečeková Maršálová 

(členka komise), P. Marc (člen komise), A. Jan (člen komise), L. Vaverková (členka komise), K. Ulm (člen 

komise), I. Hamarneh (stálý host), I. Antalová (radní MČ Praha 1), T. Olbrich (referent Oddělení investic 

ÚMČP1), L. Klečková (vedoucí Odboru kultury ÚMČP1), E. Volšická a Petr Váňa (zástupci Rotary clubu) a 

další hosté z řad veřejnosti 

 

Omluveni: H. Lhotová (členka komise),  A. Jančíková (členka komise), J. Burianová (stálý host),    

 

Neomluveni:  

 

Částečná neúčast: K. Ulm (pozdější příchod, dřívější odchod), E. Rónová (pozdější příchod), P. Marc 

(pozdější příchod), 

 

Hosté ÚMČ Praha 1 přítomni:  
 

Zapsal: T. Hovorka (tajemník komise) 

 

Program jednání:  

 

1) Umístění haptického modelu na Staroměstském náměstí 

2) Schválení programu, volba ověřovatele zápisu 

3) Schválení zápisu z minulého jednání 

4) Informace o výsledku hlasování per rollam – volba stálého hosta 

5) Výstavba nové zastávky Hlavního nádraží u odbavovací haly 

6) Edukace pracovníků Odboru kultury užívání mobilních toalet na kulturních akcích 

7) Bariérový přístup do parku na Těšnově - staženo 

8) Revize bezbariérových WC na území Prahy 1 - staženo 

9) Bariérové vydláždění dvora a průchodu v Opatovické ulici č. p. 158 - staženo 

10) Revitalizace průchodu k nábřeží u hotelu Intercontinental - staženo 

11) Alternativní přístup k plánovaným schodům u Štefánikova mostu - staženo 

12) Nové tramvajové zastávky podoba a řešení přístupu - Václavské náměstí – sloučeno s bodem č. 5) 

13) Křižovatka Spálená x Ostrovní směr Purkyňova - staženo 

14) Různé 
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1) Umístění haptického modelu na Staroměstském náměstí 

 

Z důvodu účasti zástupců Rotary clubu, kteří přišli prezentovat instalaci haptického modelu na 

Staroměstské náměstí a dosavadního neusnášeníschopnosti komise požádala A. Ečeková Maršálová, 

aby byl tento bod projednáván jako první v diskuzi, než dorazí další členové komise, aby byla komise 

usnášeníschopná. V průběhu diskuze dorazila předsedkyně komise E. Rónová, K. Ulm a P. Marc, 

komise má nyní 7 členů a je usnášeníschopná. Vzhledem k probíhající diskuzi se zástupci Rotary 

clubu se plynule přešlo k projednávání tohoto bodu a v 16:05 bylo jednání komise oficiálně zahájeno. 

E. Rónová zdůvodnila, proč komise na posledním jednání odmítla tento bod řešit, důvodem byl 

nedostatek podkladů. Dále E. Rónová informovala o umístění podobného modelu na Slovanském 

ostrově, kde podle jejích slov umístění není dobré. Podle E. Rónové koncoví uživatelé (zástupci z řad 

nevidomých N. Fryčová a F. Brašna) s umístěním haptického modelu nesouhlasí. Zástupci Rotary 

clubu E. Volšická a P. Váňa informovali ostatní o souhlasu s umístěním od bývalého prezidenta 

SONS, kdy i současný prezident SONS s instalací haptického modelu na Staroměstském náměstí 

souhlasí včetně implementace vystouplého písma, neboť vzhledem k materiálu není možné instalovat 

slepecké písmo. V následné prezentaci bylo promítnuto, jak model vypadá. Je to kruhová výseč o 

průměru 1 m, výška modelu je 75 cm. A. Ečeková Maršálová se dotázala, zda by bylo možné u 

modelu umístit QR kód, což podle E. Volšické lze. P. Váňa následně ve stručnosti popsal historii 

tohoto projektu včetně různých úskalí.  

A. Ečeková Maršálová shrnula situaci, kdy existují dva tábory a stanovisko N. Fryčové a F. Brašny 

nelze považovat za stanovisko všech nevidomých. E. Rónová s tím nesouhlasí a poukazuje na to, že 

se nejedná pouze o názor N. Fryčové a F. Brašny, které jako odborníky zmínila, ale i dalších 

nevidomých. K. Ulm souhlasí s umístěním QR kódu, který by informoval o modelu. V průběhu 

diskuze předsedkyně komise E. Rónová upozornila nejen hosty na jednací řád, dle kterého uděluje 

řečníkům postupně slovo, tudíž oni sami se nejprve hlásí o slovo, posléze dostanou určitý čas na 

vyjádření a popřípadě další na doplnění či technickou poznámku. Prosím všechny o stručnost a 

konstruktivnost jednání, tak, abychom probrali co nejvíce z bodů programu. E. Rónová dále vyslovila 

obavy, zda je haptický model přístupný i pro lidi na vozíku. A. Ečeková Maršálová informovala o 

kladném stanovisku Komise pro územní rozvoj a veřejný prostor, Komise pro životní prostředí rovněž 

souhlasí s umístěním modelu, Komise sociální doporučila projednat umístění modelu v Komisi pro 

bezbariérovou Prahu 1. Podle A. Jana vzhledem ke kladným stanoviskům ostatních komisí není 

důvod být proti instalaci modelu. E. Rónová deklarovala, že nebude hlasovat pro umístění modelu ve 

stávající podobě. P. Váňa připustil, že je možné ještě jednat o typu písma. Podle P. Marce s umístěním 

haptického modelu souhlasí i IPR a on sám bude také hlasovat pro. E. Volšická požádala, aby v zápise 

bylo uvedeno, že komise trvá na tom, aby nápisy na modelu byly o velikosti minimálně 1,5 cm. 

Proběhla debata o možných úpravách projektu, E. Rónová by chtěla, aby byl instalován nápis pro 

vidomé i nevidomé. Zástupci Rotary clubu přislíbili předem konzultovat s komisí i členy SONS 

upravený návrh haptického modelu  

 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 souhlasí s umístěním haptického modelu podle stávajícího projektu 

s tím, že Rotary club vyjde vstříc požadavkům komise ve spolupráci se SONS, zejména např. 

s konkrétním požadavkem Braillova písma či jinou alternativou.                   

                                                                                                                                Usnesení  KOBE č. 1/8/2023  

 
Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 1 
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Po hlasování odešli K. Ulm a T. Zbořil, komise má nyní 5 členů a je nadále usnášeníschopná. 

 

 

 

 

 

 
2) Schválení navrženého programu, volba ověřovatele zápisu  

 

 
Předkladatel: E. Rónová 

 

Komise dodatečně schvalovala program jednání.  

 

Program 8. jednání KOBE byl schválen.                                                            Usnesení  KOBE č. 2/8/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Ověřovatelem zápisu byla navržena A. Ečeková Maršálová. 

 

Ověřovatelem zápisu byla zvolena Aneta Ečeková Maršálová.                                                      

                                                                                                                                Usnesení  KOBE č. 3/8/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

3) Schválení zápisu z minulého jednání 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová  nechala hlasovat o schválení zápisu z minulého jednání komise. 

 

 

Zápis z jednání komise ze dne 6. 6. 2023 byl schválen.                                    Usnesení  KOBE č. 4/8/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

 

4) Informace o výsledku hlasování per rollam – volba stálého hosta 

 

Předkladatel: E. Rónová,  

 

Tajemník komise informoval o výsledku hlasování. Komise hlasovala per rollam o schválení dalšího stálého 

hosta. Jediný kandidát pan Jaroslav Pour byl 7 hlasy schválen resp. komisí doporučen Radě MČ Praha 1 ke 

schválení. Dále oznámili rezignaci na post členství v komisi P. Marc a Albert Jan. P. Marc představil J. 

Titlbachovou jako svoji nástupkyni. Rezignace musí být zaslána písemně Radě MČ Praha 1. 
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Tento bod byl informativní 

Dále v rámci debaty navrhla A. Ečeková Maršálová, aby se z důvodu množících se bodů, které komise 

nestíhá projednávat, jednání komise uskutečňovalo 2x měsíčně. Předsedkyně komise E. Rónová 

nechá o této možnosti hlasovat per rollam, kde se bude hlasovat o možnosti zasedat 2x měsíčně a 

zároveň se bude hlasovat o tom, který den v měsíci by se konalo druhé jednání komise. 
  

 

 

 

5) Výstavba nové zastávky Hlavního nádraží u odbavovací haly + 12) Nové tramvajové 

zastávky podoba a řešení přístupu - Václavské náměstí 

 

Předkladatel: E. Rónová 
 

Předsedkyně komise E. Rónová shrnula ve stručnosti aktuální situaci, na kterou ji upozornil F. Brašna 

ze SONS. Komise získá konkrétní podklady k návrhu a projektu nových míst, konkrétně nové 

zastávky před novou odbavovací halou na Hlavním nádraží a nové tramvajové linie na Václavském 

náměstí. Pokud se komisi podaří získat včas projekty, může se komise vyjádřit konkrétně k návrhům 

a uskutečnit místní šetření. Komise bude dále apelovat na radního pro dopravu MČ Praha 1, aby byla 

pří výstavbě  dodržena správně bezbariérová vyhláška. Podle L. Klečkové má Správa železnic 

zaměstnance - nevidomého člověka, který kontroluje všechna nástupiště, zda jsou bezpečná pro 

nevidomé a L. Klečková zjistí, jestli Správa železnic řeší i bezbariérovost. A. Ečeková Maršálová 

informovala, že se výstavbou z hlediska dodržení bezbariérové vyhlášky zabýval i institut NIPI. Tento 

bod byl informativní. 
 

  

 

 

6) Edukace pracovníků Odboru kultury užívání mobilních toalet na kulturních akcích 

 

Předkladatel: E. Rónová, A. Jančíková 

 

A. Ečeková Maršálová vysvětlila důvody předložení tohoto bodu, který na minulém jednání 

iniciovala A. Jančíková. Z důvodu nepřítomnosti A. Jančíkové na tomto jednání komise. L. Klečková 

informovala o  přípravě nových zásad pro pořádání kulturních akcí, kde je navržena varianta, aby při 

předpokládané účasti více jak 150 osob byla umístěna na kulturní akci alespoň jedna bezbariérová 

toaleta. 
 

 

 

 

 

 

Program komise byl vyčerpán a předsedkyně komise jednání v 18.00 hod. ukončila. 
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V souvislosti s novým Nařízením Evropského parlamentu a Rady EU 2016/679 o ochraně osobních údajů 

("GDPR"), jež se stal účinným dne 25.5.2018, upozorňuje zpracovatel tisku všechny členy volených orgánů 

městské části a další osoby (zaměstnance MČ Praha 1 a další třetí osoby), že údaje v tomto zápise z jednání 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 Rady městské části Praha 1, mohou splňovat podmínky ochrany osobních 

údajů ve smyslu uvedeného nařízení a v tom případě je zapotřebí s nimi nakládat v souladu "GDPR". 

 

ověřovatel zápisu:                             předsedkyně komise: 

 

 

…………………………………..     ………………………………….. 

     Aneta Ečeková Maršálová                                                                 Emilija Rónová 

 

 

 

Příští komise se koná v úterý 3.10. 2023 od 16.00 hod. 


